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Intervju

Kada smo nedavno pitali ba-
njalučkog biskupa mons. 
Franju Komaricu u koje se 
mjesto u njegovoj, inače po-

sve raseljenoj biskupiji vraćaju tisu-
će i tisuće Hrvata, s čuđenjem nas je 
gledao. A kada smo spomenuli selo 
Šurkovac, uzvratio je osmijehom... 
Nije to povratak kakav treba bisku-
pu Komarici i Banjalučkoj biskupiji, 
ali jest povratak kakav treba Crkvi 
i vjeri. Naime, fra Ivo Pavić, župnik 
šurkovačke župe, posljednjih godina 
privlači brojne vjernike svojim kariz-
matskim radom i duhovnim obnova-
ma, koje su najčešće vikendima ili za 
crkvenih blagdana. Tako se na Duho-
ve, ove godine, okupilo oko 6000 ljudi, 
crkva je bila premala pa je duhovnu 
obnovu morao održati na obližnjem 
stadionu.
Njemu, kako kaže, dolaze najteži 
slučajevi. Obično teški bolesnici, od 
kojih je i medicina digla ruke. Ljudi 
bez vjere i nade, posve dotučeni de-
presijom i beznađem. No, mnogi od-
laze ozdravljeni, kako tjelesno tako 
i duhovno i psihički, kao posve novi 
ljudi. Taj doktor teologije i karizmatik 
kaže kako ne liječi on, nego Isus Krist, 
a na njemu je samo da moli i polaže 
ruke na ljude, koji strpljivo čekaju na 
blagoslov.
Lijevo od oltara nalazi se soba prepu-
na štaka i štapova koje su u Šurkovcu 
ostavili oni koji su uz njihovu pomoć 
ovdje došli, a fra Ivo složio ih je ured-
no u police kao u kakvom muzeju. 
Fenomen je to pred kojim razum za-
staje, a vjera širom otvara svoja vrata. 
Baš kao u biblijska vremena.

Nisam egzorcist
:: Kako to da u vašu župu Šurkovac 
dolaze tolike tisuće vjernika?
Oni dolaze zbog prisutnosti Duha 
Svetoga. Duh Sveti sve privlači kao 
kvočka piliće. On izlijeva svoju radost 
i svoj mir. 
:: Većina dolazi zbog ozdravljenja?
Oni koji dolaze kažu da se ovdje osje-
ćaju slobodno, sretno, prihvaćeno i 
radosno. Od drugih su čuli o ozdrav-
ljenjima koja su se dogodila i zato do-
laze. 
:: Dakle, uglavnom su to ljudi sa 
zdravstvenim problemima?
U Šurkovac dolaze inače najteži slu-
čajevi. Svake subote ih primam na 
razgovor tako da znam njihove pro-
bleme. Najviše ima onih koji su tjele-
sno bolesni. 
:: Koji su najčešći zdravstveni pro-
blemi s kojima ljudi dolaze?
Primjećujem da ih ima mnogo koji bo-
luju od karcinoma, tumora. Ima inva-
lida u kolicima i na štakama. 
:: Ima i mnogo djece s roditeljima?
Dosta je bolesne djece, djece s poseb-
nim potrebama. 
:: A oni s problemima duhovne na-
ravi?
Redovito mi dolaze mladi koji su se 
pokušali ubiti ili koji se žele ubiti. Ima 
i mnogo ovisnika o drogama, proble-
ma u braku, rastavljenih, psihičkih 
bolesnika, nevjernika i onih koji su 
imali vjeru, ali su je izgubili. Dolaze i 
oni koji su duhovno mrtvi. 
:: Kakvi su ti?
Njima je najpotrebnija ispovijed i svi-
jest da ih Bog ljubi i prihvaća. Tražim 
od njih da se pokaju i odreknu svakog 
grijeha. 
:: Radi li se o opsjednućima i što ta-
da činite?
Budući da u nas nema službenih eg-
zorcista, opsjednuti dolaze i na naše 
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susrete i mise za zdravlje. Nikome 
ne mogu zabraniti da dođe. Kako 
nisam egzorcist, nad njima izmolim 
samo molitve oslobađanja kao i za 
sve ostale. Ako se ne oslobode, sa-
vjetujem da potraže egzorcista izvan 
države jer u nas ih, nažalost, nema. 
:: Mnogi ozdravljaju od teških bolesti. 
Kako?
Da, mnogi ozdrave od teških bolesti. 
To je normalno da ljudi po molitvi 
ozdrave. 
:: Kako to mislite – normalno?
Tako što je ozdravljenje odgovor 
na molitvu i na vjeru onih koji dola-
ze. Svake subote svjedoče javno od 
čega ih je Isus ozdravio. Imam i po-
tvrde liječnika o čudesnim ozdrav-
ljenjima. U župi ima oko osamde-
set štaka i drugih pomagala koja su 
bolesnici ostavili kad su ozdravili.  
:: Većina ljudi nakon vašeg po-
laganja ruku, ili kad ih pomaže-
te svetim uljem, počiva u Duhu? 
Mnogi počivaju u Duhu i za vrijeme 
mise, kad se pričeste, dok slušaju 
Božju riječ. 
:: O čemu je tu riječ?
To nije ni hipnoza, ni sugestija, ni ne-
svjestica. Dok leže, potpuno su svjesni 
svega. To je jedan od načina kako Isus 
ozdravlja. Svjedok sam da se tada do-
gađaju fizička i duhovna ozdravljenja, 
iscjeljenje unutarnjih rana, krštenja u 
Duhu Svetom, obraćenja. Počivanje u 
Duhu je i znak nevjernicima.
:: Kako na vaš rad gledaju ostali ko-
lege svećenici?
Ima svećenika koji me podržavaju, ra-
zumiju, pomažu i vole, a ima i onih ko-
ji bi me najradije bacili u pakao. Ima i 
onih koji su se odrekli Božje sile prije 
nego što su je iskusili tako da ne mo-
gu razumjeti što se događa. Bez sile 
Duha Svetoga svećenik je bez duhov-
noga autoriteta i bez duhovne snage i 
naravno da mu nije jasno kad čuje da 
Bog ozdravlja. 
:: Kako reagirate kad pišu i govore 
protiv vas i vaše službe?
Kad ose lete, bolje je biti miran nego 
mahati rukama. Ne želim ulaziti u dis-
kusije, a pogotovo ne preko novina, 
ni se braniti od kritičara. Činim ono 
što mi je činiti bez obzira na napade. 
Jao meni ako ne izvršim volju Božju. 
A što će ljudi reći i pisati, za to će oni 
sami odgovarati. Ne pitam što piše u 
novinama, nego što Isus želi da činim. 
Branim se djelima i plodovima Duha 
Svetoga. A toga, hvala Bogu, ima.

Često sam umoran
:: Je li teško biti karizmatik?
Da, teško je. Često osjećam umor. 
Za svetkovinu Duhova ove je godine 
u župu došlo oko 6000 ljudi i svi su 
očekivali da ću se pojedinačno za njih 
moliti. Pitao sam se: što bi Isus učinio 
da je na mom mjestu? Jedanput sam 
u srcu čuo kako mi Gospodin kaže da 
mu ne smeta kad sam umoran i is-
crpljen, može djelovati i preko mene 
takvoga i služiti se mnome. Otad ne 
gledam u svoju slabost, nego u Njego-
vu jakost. Molio sam se, dakle, za 6000 
ljudi vani na igralištu po kiši jer nisu 
stali u crkvu.
:: Koje darove imate i kad ste ih ot-
krili?
Imam darove o kojima govori apostol 
Pavao u 12. poglavlju poslanice Korin-
ćanima. Otkrio sam ih malo-pomalo 
nakon krštenja u Duhu Svetom dok 
sam se molio za one koji su tražili da 
se molim za njih. Bog mi ih je poslao i 
tako me pozvao u svoju školu milosr-
đa i služenja siromasima.
:: Zašto vam se ljudi obraćaju za 
pomoć?
Svi imamo nekih problema. Nema čo-
vjeka koji nema problema. Teško je 
ponekad ozdraviti ili osloboditi se ako 
se nije pronašao korijen problema. 
:: Koji su uzroci njihovih problema?
Uzroci mogu biti: neopraštanje, ne-
ispovjeđeni grijesi, šok, stres, teška 
okolina, uroci, bavljenje magijom, ako 
je osoba uključena u okultne prakse, 
život bez Boga i Crkve, proklinjanja, 
kletve, đavao...

:: Što biste preporučili današnjem 
čovjeku u rješavanju njegovih pro-
blema?
Ako čovjek nema Isusa, u startu ima 
problem. S druge strane, s Isusom se 
može riješiti svaki problem. Kad mu 
ga predamo, onda je to Isusov pro-
blem. Na duhovnim se obnovama i 
seminarima riješe mnogi problemi. 
Slava i hvala Isusu na tome!
:: A našim čitateljima?
Sveti Ivan apostol kaže: “Tko ima Isu-
sa, ima život vječni, tko nema Isusa, 
nema života vječnoga”. Stoga izaberi 
Isusa i imat ćeš život vječni. Isus želi 
biti jedini kome se klanjaš i kome slu-
žiš. Neka On bude središte tvojih mi-
sli. On je tvoje vječno zdravlje u Nebu, 
jedino je u njemu tvoje spasenje!

Fra Ivo Pavić
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